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Voorwoord 
 
Van 21 tot en met 30 december vond wederom het Chessfestival plaats: 
een jaarlijks terugkerend internationaal schaaktoernooi. Het toernooi 
bestaat al meer dan 60 jaar en kent een rijke historie.  
 
In vroegere tijden huisde het toernooi in de Martinihal, de laatste 20 jaar vindt 
het schaken plaats onder het dak van de RUG. Van oudsher wordt er 
geschaakt in de kerstvakantie. Indien deze ongelukkig valt, moeten we op 
twee locaties spelen. Dit jaar konden we voor de tweede maal terecht in 
het EAE gebouw van de RUG, een prachtige uitwijklocatie. 
 
We kunnen terugzien op een buitengewoon geslaagde editie. De 
leiding was in handen van toernooidirecteur Govert Pellikaan, 
bijgestaan door tal van vrijwilligers en wedstrijdleiding. Het bestuur 
bestond uit Robert de Boer, vanaf september 2023 Dries Koster,  
vanaf oktober 2023 Eddie Gnirrep en vanaf januari 2024 Danny Staal. 
Robert de Boer is met in gang van 1 maart gestopt.  
 
We zien de toekomst vol vertrouwen tegemoet. We kunnen naast het 
met recht trots zijn op de december versie ook trots zijn op onze 
verbreding van activiteiten: een damtoernooi, schaken tegen 
Alzheimer, NK onderwaterschaak en een jeugdschaaktoernooi.  
 
Dit toernooi, inclusief nevenactiviteiten, verdient een goede toekomst 
en kan niet alleen niet zonder een goede toernooidirecteur, 
wedstrijdleiding en vrijwilligers, maar ook niet zonder structurele 
steun vanuit het Hoger Onderwijs, andere sponsoren, gemeente 
Groningen en provincie Groningen! Het is en blijft een bijzonder 
toernooi waarin ook meesternormen kunnen worden gehaald en 
waarbij het belangrijk is dat ook grootmeesters meedoen.  
 
 

  



 

Het Toernooi 
 

De opening van het toernooi vond plaats in het Energy Academy 
Europe van de RUG en de opening werd verricht door Dick 
Pouwels, voorzitter CvB van de Hanzehogeschool en rector 
magnificus Jacqueline Scherpen van de RUG. 
 
Tijdens de openingsspeeches refereerde rector magnificus Jacquelien 
Scherpen aan het belang van het Chessfestival Groningen voor de stad. Het 
is een instituut. Daarnaast wees zij op de internationale reikwijdte: "Als 
universiteit profiteren we van het samenbrengen van talenten, dat is een 
waardevolle kruisbestuiving. Dat geldt ook voor schakers. Daarom wil ik 
vooral ook de bezoekers uit het buitenland een speciaal warm welkom 
heten.” 
 
Dick Pouwels, voorzitter van het College van Bestuur van de 
Hanzehogeschool, sprak ook warme woorden: “Als je samen een spel speelt, 
kun je vrienden zijn en samen goede dingen doen. Laten we dat hier doen en 
straks als we thuiskomen daarmee verder gaan.” 
 
Er waren in totaal deelnemers uit meer dan 20 landen aanwezig. 
Het hoofdtoernooi, dat uit negen rondes bestond, had 130 
deelnemers. De verschillende vierkampen trokken 60 deelnemers, 
terwijl het Compact toernooi (na kerst)  bestond uit 160 liefhebbers.  
 
Op het jeugdschaaktoernooi kwamen maar liefst 110 deelnemers 
af. Het sneldamtoernooi had bijna 50 deelnemers. Tot slot waren er 
bij het onderwaterschaak 24 deelnemers (het maximum). 
 

 
  



 

 
Het toernooi werd gewonnen door grootmeester Evgeny Romanov uit 
Noorwegen, die al in zijn jeugd prijzen kreeg overhandigd door dhr. 
Johan Zwanepol; beiden op de foto.  
 

 
 
Naast het hoofdtoernooi organiseerde het Chessfestival Groningen ook dit 
jaar allerlei nevenevenementen. Zo werd het toernooi weer een echt 
festival. 
 
De samenwerking van het Chessfestival Groningen met zowel de RuG als 
de Hanzehogeschool beperkt zich niet tot het schaaktoernooi. In het 
voorjaar van 2 0 2 3 heeft het Chessfestival Groningen meegedraaid in het 
college ' Social Lab 2 02 3 ' voor eerstejaars studenten Media Studies aan 
de RuG. Na een kennismaking werd een groepje van een man of tien 
aan het Chessfestival gekoppeld. Zij hebben onze inzet van sociale 
media kritisch gewogen, en ons van nuttige tips en tricks voorzien. 

 



 

 

 
In het najaar van 2 02 3 heeft het Chessfestival Groningen studenten van de 
Hanze ondersteund bij het organiseren van een schaaktoernooi. De opdracht 
was het organiseren van een evenement, en zij kwamen met het idee van 
een schaaktoernooi voor een goed doel. Dit ontwikkelde zich naar het toernooi 
Schaakmat tegen Alzheimer, dat op zaterdag 2 3 december plaatsvond op de 
Aclo. Een prachtig initiatief waaraan wij met veel plezier hebben 
meegewerkt. 

 
 

 
  



 

Het Martini Hotel aan het Gedempte Zuiderdiep is het vertrouwde adres 
voor onze buitenlandse gasten. Prachtig gelegen in hartje Groningen 
vormde het hotel weer een uitvalsbasis voor wandelingen door de stad, of 
even kibitzen in het schaakcafé Proeflokaal Hooghoudt. 
 
Ook tal van deelnemers vonden de weg naar ' ons' hotel, de perschef verbleef 
er, en zo werd het Martini een kleine schaakhub. Bij het ontbijt, of ' s 
avonds rond het haardvuur, kon je schakers uit alle delen van de wereld 
tegenkomen. 
 

 
 
PouwRent verzorgde ook dit jaar weer alle transport. Van de 
vrachtwagen om de grote verhuizingen te doen, tot de sprinter voor 
allerlei klusjes, en niet in het minst: de shuttle. Elke speeldag reden 
we twee keer in de ochtend, en twee keer in de middag, om al onze 
gasten van het Martini Hotel naar de Aclo te rijden, en vice versa. 
 

 
 
 

  



 

Financieel overzicht 
 
Het toernooi kende een budget van € 35.000, vergelijkbaar met het voorgaande 
jaar. De belangrijkste sponsor is de RuG, die zowel financieel als materieel 
bijdraagt.  
Dit jaar kwamen we in aanmerking voor een “FIDE Aid” pakket. Hieraan stelt de 
FIDE wel eisen aan het prijzengeld en deelnemers. Natuurlijk voldeden we aan 
deze eisen. Helaas is deze niet toegekend aan het toernooi van 2024. 
Een belangrijk deel van de inkomsten is natuurlijk het inschrijfgeld. Deze was 
dit jaar iets hoger dan het voorafgaande jaar.  
Uiteraard waren we ook blij met de vele kleine bijdragen van verschillende 
sponsoren. 
 
De belangrijkste uitgaven gingen naar de spelers. Het betrof hier startgeld en 
verblijfskosten van grootmeesters en het prijzengeld. Verder kregen 
“vrijwilligers” een beperkte vergoeding. Het gaat hier om arbiters, 
commentatoren, perschefs en overige ondersteuners.  
 
Dit jaar was er uiteindelijk een tekort van € 1700, dat ten laste komt van het 
eigen vermogen. Dit tekort is waarschijnlijk éénmalig. We hebben een 
investering gedaan in de borden voor het onderwaterschaak. Hiervan zullen we 
in de komende jaren de vruchten plukken. Verder zijn er mokken en T-shirts 
aangeschaft, die later weer gebruikt kunnen worden. 
 
Het eigen vermogen aan het einde van het gebroken boekjaar bedraagt  
€ 9.000. Dit is een mooie gezonde buffer. Op een begroting die vier keer zo 
hoog is, is het natuurlijk fragiel. De komende periode zullen we weer hard 
moeten werken om de toekomst van het Chessfestival veilig te stellen. 



 

Vooruitblik 
 
We streven er naar om het toernooi elke keer iets groter en breder te maken. 
Dat houdt in, dat we ons niet alleen richten op het uitbreiden van het schaken, 
maar ons ook richten op andere (denk)sporten. Het dammen is sinds twee jaar 
een vast onderdeel. Deze richt zich nu op “senioren”, maar de komende editie 
gaan we kijken of we een jeugdtoernooi, zoals de Grand Prix kunnen houden. 
 
Qua schaken gaan we ons richten op het voortgezet onderwijs. Er zal een 
scholentoernooi worden georganiseerd. De eerste contacten met scholen zijn al 
gelegd. 
 
We zoeken ook contact met andere denksporten. Te denken valt aan Go en 
aan Bridge, maar ook aan Magic. Op deze manier wordt het steeds meer een 
MindSports festival! 
 
We proberen ook maatschappelijk betrokken te blijven. Initiatieven op het 
gebied van “Fitter Brein” en “Healthy Aging” proberen we een plek te geven. 
Hoe dat  vorm gaat krijgen, moeten we nog  bekijken. Afgelopen editie is daar 
met “Schaakmat tegen Alzheimer” al een voorzet gegeven. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 



 

 Woord van dank 
 
Het lijkt zo simpel: ieder jaar een prachtig schaaktoernooi in de stad 
Groningen. En in de basis klopt dat wel. Maar om er een echt 
schaakfeest van te maken, een waar festival voor deelnemers en publiek, 
dat vergt betrokkenheid. Betrokkenheid en mogelijkheden. En daar komen 
onze partners om de hoek kijken. 
 
Chessfestival Groningen onderhoudt een speciale relatie met de RUG: 
zonder haar ondersteuning zouden we verworden tot een ' internationaal' 
toernooi zonder flair of allure. Wij koesteren derhalve onze band. Ook 
waarderen wij zeer de opbloeiende verbintenis met de Hanze. Een 
samenwerking die naar wij hopen zich verder zal ontwikkelen. 
 
Speciale dank gaat uit naar het Martini Hotel. De medewerkers bieden 
hun warme gastvrijheid niet alleen de gasten aan, en ons schaaktoernooi 
voelt zich verheugd in deze samenwerking. 
 
Tot slot danken wij al onze overige partners en sponsors: dankzij uw en 
hun betrokkenheid hebben wij ook deze editie weer tot een schitterend 
succes kunnen maken. 
 
Op naar een feestelijke 60e! editie van het Chessfestival Groningen  
in 2 02 4. 
  



 

Informatie over de bestuursleden 
 

Danny Staal zet zich met hart en ziel in voor de damsport in 
Groningen en daarbuiten. Hij is o.a. jeugdleider bij 
Damgenootschap Het Noorden en geeft daarbij ook training op 
scholen. Daarnaast organiseert hij vele landelijke jeugdwedstrijden.  
In 2016 was hij organisator van de Match om de wereldtitel 
dammen tussen Roel Boomstra en Jan Groenendijk. Twee jaar 
later was hij betrokken bij de match Boomstra -Schwartzman, 
waarvan een deel in Groningen werd gehouden. Beide keren was 
de RuG gastheer van de match. 
Tijdens het ChessFestival organiseert hij het damtoernooi. Sinds 
een jaar probeert hij ook het schaken onder de knie te krijgen. 
 
Dries Koster schaakt al 55 jaar en is momenteel directeur 
bestuurder van Wolfsbos: openbaar V.O in Hoogeveen. Dries geeft 
ook schaakles en schaakt bijna 40 jaar bij de vriendenschaakclub 
de Spasskys in Groningen. 
 
Eddie Gnirrep was op de middelbare school in Emmeloord een 
jeugdschaker met grote ambities. In zijn studententijd in Groningen 
is het er niet meer van gekomen, maar later heeft hij het weer 
opgepakt en werd lid van Unitas. Maar als bridger was hij toen veel 
actiever. Eddie is als vrijwilliger actief geweest in verschillende 
besturen in de culturele sector, vooral als penningmeester, maar 
ook in de jaren 80 en 90 als penningmeester van het 
DenkSportCentrum Groningen. 



 

  



 

 
 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

  
 

 

 
 

 


